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P r o t o k ó ł   Nr XXV/2009 
z sesji Rady Gminy w BliŜynie, która odbyła się w dniu  

18 czerwca 2009 roku w świetlicy OSP w BliŜynie. 
 

Na ogólny stan 15 radnych na sesji obecni byli wszyscy radni. 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 
1. Pan Zenon Nowakowski – Radny Powiatu SkarŜyskiego 
2. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie 
3. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
4. Pan Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku 
5. Pan Henryk śak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 
6. Pani Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor SP ZOZ w BliŜynie 
7. Pani Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie 
8. Pan Piotr Stańczak – Tygodnik SkarŜyski 
9. Pan Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy 
10. Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 
 
Zatwierdzony porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady. 
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

podjętych na ostatniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
6. Informacja o działalności szkół za miniony rok szkolny 2008/2009: 
 a/ wystąpienia Dyrektorów Szkół, 
 b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 

    oraz Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
    i Gospodarki Gminy, 

 c/ dyskusja, 
 d/ przyjęcie informacji. 
7. Informacja na temat działalności  i gospodarki finansowej Samodzielnego 
    Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie w roku 2008: 
    a/ wystąpienie Dyrektora SP ZOZ w BliŜynie, 
    b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
         oraz Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
        i Gospodarki Gminy, 
    c/ dyskusja, 
    d/ rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
         finansowego za rok 2008 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
         Zdrowotnej w BliŜynie. 
8. Informacja na temat działalności i gospodarki finansowej Gminnego Ośrodka 
    Kultury w BliŜynie w roku 2008: 
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    a/ wystąpienie Dyrektora GOK w BliŜynie, 
    b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
         oraz Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
         i Gospodarki Gminy, 
    c/ dyskusja, 
    d/ rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
         finansowego za rok 2008 Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
    a/ wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków 
        stanowiących fundusz sołecki, 
    b/ zatwierdzenia projektu systemowego pn. „Zmień swoje Ŝycie” 
        realizowanego przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w BliŜynie  
        w latach 2009-2013, 
    c/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2009. 
10. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 
11.Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przebieg obrad sesji: 
Ad. 1 
Dwudziestą piątą z kolei sesję Rady Gminy w BliŜynie otworzyła  
i poprowadziła Pani Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady.  
Po przywitaniu wszystkich obecnych i stwierdzeniu kworum Przewodnicząca 
Rady odczytała projekt porządku obrad sesji. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag i przyjęto go jednogłośnie /15 głosów 
za/. 
Ad. 2 
Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu z obrad XXIV sesji Rady, która 
odbyła się w dniu 29 kwietnia 2009r. jednogłośnie go przyjmując /15 głosów 
za/. 
Ad. 3 
Informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał 
Rady podjętych na ostatniej sesji przedstawił Pan Mariusz Walachnia – Wójt 
Gminy /informacje w załączeniu/. 
Ad. 4 
Wystąpienia zaproszonych gości: 
Pan Zenon Nowakowski – Radny Powiatu SkarŜyskiego poinformował, Ŝe 
wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji przekazał do Zarządu Dróg 
Powiatowych. Jednak będzie dalej interweniował w ich sprawie poniewaŜ nie do 
końca zostały zrealizowane. Dodał, Ŝe jedno duŜe zadanie ma szanse wykonania 
przy finansowym udziale gminy. Pan Nowakowski nawiązał równieŜ do 
składanych wniosków przez rolników o dopłaty unijne stwierdzając, Ŝe ich ilość 
z terenu gminy BliŜyn znacznie się zmniejszyła a przyczyny naleŜy 
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najprawdopodobniej upatrywać w przeprowadzanych kontrolach bądź z powodu 
braku opłacalności uprawiania ziemi. 
Ad. 5 
Interpelacje i zapytania złoŜyli: 
na piśmie:  
Pani Aleksandra Milanowska – 1. Jaka jest stawka bazowa dla jednego 
mieszkańca do wyliczenia funduszu sołeckiego. 
2. Jakie będą wyliczone kwoty funduszu dla sołectw Gminy BliŜyn. 
3. Czy jest ranking wyników nauki w szkołach w Gminie BliŜyn z ostatnich 
egzaminów w szkołach podstawowych – w Gminie i Powiecie między szkołami 
podstawowymi oraz Gimnazjum w stosunku do Powiatu SkarŜyskiego. Prosimy 
o zapoznanie nas z w/w rankingiem. 
ustnie: 
Pani Ewa Łukomska prosiła radnego powiatowego o interwencję w sprawie 
remontu dwóch przejazdów kolejowych na drogach powiatowych: w Gilowie  
i w BliŜynie na ul.Szydłowieckiej.  
Pani ElŜbieta Karpińska poruszyła wykonanie następujących spraw: 
1. wyremontowanie przejazdu kolejowego w Wołowie, 
2. udroŜnienie przepustu na drodze w Wołowie, 
3. odnowienie tablic informacyjnych na granicach gminy i uporządkowanie 

terenu wokół nich, 
4. wykonanie drogi dojazdowej do Pani Tylko, 
5. wykoszenie traw koło starego mostu w Wojtyniowie, 
6. w porozumieniu z koleją wykoszenie traw przy przejeździe na torach  

w Wołowie, 
7. wykoszenie traw po lewej stronie drogi powiatowej do Wołowa. Trawy 

zostały wykoszone tylko po prawej stronie. 
Pan Józef Wróbel skierował prośbę do radnego powiatowego o interwencję  
w sprawie załatania dziur na drodze do Rędocina oraz oczyszczenie przepustu. 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do przeprowadzonego przetargu w dniu  
15 czerwca b.r. na budowę wodociągu w Górkach. Oferowane ceny są 
atrakcyjne. Radny zapytał jakie będą dalsze działania w tej sprawie. 
Pan Jarosław Bednarz zwrócił się do radnego powiatowego w sprawie 
remontu drogi w Kucębowie Dolnym. Droga ta znajduje się w złym stanie 
technicznym. Wójt ze swej strony obiecał dofinansować ten remont w 50% 
jeŜeli w takiej samej wysokości środki zapewni powiat. Dlatego radny prosił  
o pomoc w tej sprawie. Ponadto radny prosił o wyremontowanie przepustu za 
remizą w Nowym OdrowąŜku oraz o wycięcie krzewów, traw  przy drodze 
powiatowej. Radny zapytał Wójta o przetarg na sprzedaŜ działek w Nowym 
OdrowąŜku.  
Pani Aleksandra Milanowska poruszyła sprawę oczyszczenia rowu  
i wykoszenia poboczy przy drodze powiatowej w Brześciu. Prosiła równieŜ  
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o interwencję w sprawie obiecanego przez powiat wytyczenia drogi w Zagórzu, 
która jest zakrzaczona, zarośnięta i do tej pory nie zrealizowana. 
Pani Halina Fidor apelowała o pilotowanie sprawy budowy drogi BliŜyn-
Sorbin-OdrowąŜek. Prosiła równieŜ o wykoszenie traw na poboczach. Dodała, 
Ŝe załatanie dziur na tej drodze za zakrętem w Sorbinie nie przyniosło 
rezultatów poniewaŜ droga nadal na tym odcinku jest nieprzejezdna. Radna 
prosiła takŜe o naprawę załamanego przepustu na drodze gminnej  
w DroŜdŜowie przy wjeździe od strony ul.Zafabrycznej. Konieczne jest równieŜ 
wykoszenie traw przy wyjeździe z tej drogi ze względu na słabą widoczność. 
Pan Ryszard Olejarz prosił o skierowanie pracowników z grupy 
interwencyjnej do wykoszenia traw w Kopciach przy drodze powiatowej od 
Kucębowa Dolnego do sklepu oraz na zakręcie przy wjeździe do miejscowości. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe trawy zostały juŜ wykoszone przy drodze 
powiatowej do Kopci. 
Pan Jarosław Bednarz prosił o oczyszczenie rowów i wykoszenie traw przy 
drodze Kucębów Górny - Kucębów Dolny. 
Pani ElŜbieta Karpińska prosiła o oznakowanie Wołowa, szczególnie na 
krzyŜówkach. Brak informacji o numeracji domostw utrudnia dojazd do posesji 
nieco oddalonych od centrum Wołowa a przykładem jest Stary Gostków. 
Pan Zenon Nowakowski wyjaśnił, Ŝe przedstawi wszystkie pytania  
w interpelacjach na sesji powiatowej w dniu 26 czerwca b.r. Chciałby 
uszczegółowić z radnymi zapytania i będzie prosił by odpowiedzi udzielono na 
piśmie. 
Odpowiedzi na powyŜsze zapytania udzielił Wójt stwierdzając na wstępie, Ŝe 
większość poruszonych przez radnych spraw leŜy w gestii powiatu. Biorąc pod 
uwagę remont przejazdów kolejowych to w roku bieŜącym kolej deklaruje, Ŝe 
wyremontuje przejazd na ul.Szydłowieckiej jeŜeli powiat zapewni zdjęcie płyt 
betonowych. Trasa tą ma przebiegać wyścig „Solidarności” i jest szansa Ŝe to 
zostanie wykonane. Odnosząc się natomiast do budowy wodociągu w Górkach 
Wójt wyjaśnił, Ŝe przetarg nie został jeszcze rozstrzygnięty ale jeŜeli zostałyby 
wybrane najtańsze oferty to dwa zadania: wodociąg Barwinek i Nowiny-
Olszyny mogłyby zostać wykonane za kwotę poniŜej 900tys.zł.  Wykonawca ten 
zapewnił realizację w roku bieŜącym wodociągu Nowiny-Olszyny natomiast 
jeŜeli zmieści się w czasie to równieŜ wykona wodociąg Barwinek. JeŜeli chodzi 
o koszenie traw na poboczach to zlecono koszenie ciągnikiem na szerokości 1m. 
Do prac tych będą równieŜ wysyłani pracownicy z grupy interwencyjnej. 
Oznakowanie posesji w Wołowie leŜy w gestii powiatu. Faktycznie 
miejscowość ta wymaga takiego oznakowania ale naleŜy to do kompetencji 
powiatu bo jest to droga powiatowa. Wójt dodał, Ŝe powiat odmówił 
oznakowania w Brześciu. Przepust na drodze gminnej w DroŜdŜowie zostanie 
wyremontowany. 
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Ad. 6 
Informacje o działalności szkół za miniony rok szkolny 2008/2009 kolejno 
przedstawili dyrektorzy szkół: 

1. Pan Mirosław Owczarek – Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku, 
2. Pan Sylwester Koziński – Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
3. Pan Henryk śak – Szkoły Podstawowej w Sorbinie 
4. Pan Józef Nowak – Zespołu Szkół w BliŜynie. 

Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 
Dyrektorzy szkół podstawowych omówili równieŜ wyniki egzaminów po szkole 
podstawowej natomiast Pan Józef Nowak równieŜ po gimnazjum. Dyrektor 
Józef Nowak w swoim wystąpieniu wyróŜnił szczególnie nauczyciela Pana 
Romana Falarowskiego, którego zaangaŜowanie zarówno w pracy dydaktycznej 
jak i społecznej jest ogromne. Za to naleŜą mu się szczególne podziękowania. 
Dyrektorzy podziękowali równieŜ Wójtowi, Radzie Gminy, Kierownikowi 
GOPS, GOK za współpracę, za okazywaną pomoc i wsparcie finansowe. 
Stanowiska Komisji kolejno przedstawiły: 
Pani Halina Fidor – Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  
i Socjalnych. Komisja dokonując analizy z działalności szkół za miniony rok 
szkolny 2008/2009 stwierdziła, Ŝe placówki szkolne wykazują starania  
w pozyskiwaniu środków unijnych. Z przedłoŜonych informacji wynika, Ŝe 
wykazują równieŜ duŜe zainteresowanie organizowanymi konkursami   
a szczególne zaangaŜowanie widoczne było w konkursach ekologicznych.  
W szkołach organizowanych jest szereg uroczystości i akademii o charakterze 
naukowym, patriotycznym i prozdrowotnym. Komisja podniosła temat 
zabezpieczenia środków na dodatkowy wzrost wynagrodzeń dla pracowników 
administracyjnych i obsługi szkół. Komisja wniosła o rozpatrzenie takiej 
moŜliwości przy wrześniowej podwyŜce wynagrodzeń dla nauczycieli bądź  
w budŜecie roku przyszłego. Komisja oceniła bardzo dobrze działalność szkół  
w minionym roku szkolnym 2008/2009. 
Pani Ewa Łukomska – Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja pozytywnie oceniła działalność 
szkół, równieŜ finansową. Jedynie Komisja analizując informację dotyczącą 
wydatków na zadania remontowe w Zespole Szkół w BliŜynie zwróciła uwagę 
na zainteresowanie się pozyskaniem środków z zewnątrz w ramach których 
moŜna by wykonać elewację zewnętrzną budynku szkoły w BliŜynie. 
Pani Ewa Łukomska wyraziła zaniepokojenie słabymi wynikami egzaminów  
w szkole w BliŜynie. UwaŜa, Ŝe Dyrektor powinien przeanalizować wszystkie 
czynniki które mają wpływ na wyniki i wyciągnąć wnioski. Radna zwróciła 
równieŜ uwagę na niewłaściwe zachowanie uczniów na boisku szkolnym i brak 
reakcji ze strony nauczycieli. 
Dyskusja 
Pani Aleksandra Milanowska nawiązała do wyglądu szkół sprzed kilku lat, 
kiedy stawiała pierwsze kroki w samorządzie. Na przestrzeni tych lat znacznie 
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poprawiła się estetyka obiektów, warunki nauczania. Na pochwałę zasługuje 
szkoła w Mroczkowie, której w 2002r. zarówno wygląd jak i wyniki nauczania 
pozostawiały wiele do Ŝyczenia. Jednak dzięki staraniom Dyrektora szkoła 
uzyskała najlepsze wyniki w gminie z egzaminu po szkole podstawowej jak 
równieŜ uległ poprawie wygląd budynku, wykonano ogrodzenie. Radna 
zwróciła się do Wójta o podanie rankingu wyników z egzaminów w szkołach 
podstawowych i gimnazjum na tle powiatu. 
Pan Jacek Krzepkowski uwaŜa, Ŝe czasami jeden uczeń potrafi rozbić całą 
klasę zarówno pod kątem nauki jak i zachowania. W swojej pracy zawodowej 
radny zajmował się nieletnimi, którzy często mają kontakt z alkoholem, 
narkotykami stąd praca w szkole z takim uczniem moŜe być trudna. 
Pani Anna LeŜańska broniła bliŜyńskiej szkoły w której liczne są klasy, do 
szkoły uczęszczają dzieci romskie mające problemy z nauką. Praca na pewno  
w takiej szkole jest trudniejsza niŜ w szkołach gdzie klasy liczą 8-10 osób i 
dzieci mogą być bardziej dopilnowane. W imieniu całej Rady Przewodnicząca 
Ŝyczyła nauczycielom miłych i udanych wakacji. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe wiele zmienia się w otoczeniu szkół. 
Zmiany pozytywnie wpływają na wizerunek szkół. Szkoły pozyskują środki 
unijne na remonty i dydaktykę. Biorąc pod uwagę poziom nauczania to nasi 
uczniowie nie przynoszą nam wstydu a niektórzy naprawdę osiągają wiele. 
Jednak radny uwaŜa, Ŝe bardzo waŜna jest współpraca na linii nauczyciel - 
uczeń - rodzic. JeŜeli zawiedzie którekolwiek z tych ogniw to odbija się to na 
wynikach nauki. Szkoły organizują równieŜ dla swoich uczniów wyjazdy do 
kina, teatru czy na wycieczki. Takiego 14-letniego ucznia trzeba ukształtować.  
Czasami dla niektórych uczniów obserwując wyjazdy z GOPS na kolonie są to 
jedyne wyjazdy. Biorąc pod uwagę powyŜsze fakty radny pozytywnie ocenił 
pracę dyrektorów. śyczył dyrektorom, nauczycielom, uczniom udanych wakacji 
i uzyskiwania jeszcze lepszych wyników w pracy i nauce. 
Pani Aleksandra Milanowska stwierdziła, Ŝe gmina moŜe być dumna mając 
takich dyrektorów szkół.  
Pan Zenon Nowakowski jako Przewodniczący Komisji Oświaty w Powiecie 
poruszył temat opieki medycznej w szkołach. W przedstawionych przez 
dyrektorów szkół sprawozdaniach nic nie wspomniano na ten temat a tematyką 
tą zajmowano się w powiecie dlatego chciałby wiedzieć jak wygląda sytuacja  
w gminie BliŜyn. 
Nawiązując do powyŜszej dyskusji Pan Józef Nowak stwierdził, Ŝe na pewno 
trudno jest mierzyć kaŜdą szkołę jedną miarą. Do bliŜyńskiej szkoły uczęszczają 
dzieci romskie. Jest wielkim sukcesem Ŝe kończą one gimnazjum, przystępują 
do egzaminu. Szkoła w BliŜynie skupia wiele uczniów z róŜnych rodzin. Są 
problemy natury wychowawczej, szerzącej się patologii. Dyrektor przyjął uwagę 
radnej Ewy Łukomskiej i zajmie się tym problemem bo tak naprawdę nie 
wyobraŜa sobie by na jego zajęciach uczniowie niewłaściwie się zachowywali. 
Co do wyników z egzaminu to przekładają się one równieŜ na pracę nauczycieli. 
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Postara się Ŝeby było lepiej i przeanalizuje przyczyny niedociągnięć. Dodał, Ŝe 
w szkole zorganizowane zostały zajęcia edukacyjne i uczniowie nie chcieli  
z nich korzystać w szczególności ci, którzy powinni. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było wystąpienie Wójta , który na wstępie 
stwierdził, Ŝe był uczniem bliŜyńskiej szkoły i bardzo miło wspomina okres 
nauki i nauczycieli w niej uczących. Mimo występujących problemów widać, Ŝe 
sytuacja w małych szkołach, na wsiach jest lepsza. BliŜyn jest trudny 
wychowawczo. Stąd władze gminy kładą duŜy nacisk na poszukiwanie 
alternatywnych form spędzania wolnego czasu przez uczniów. Ma nadzieję, Ŝe 
tą alternatywą będzie sport. W tym roku w BliŜynie powstanie kompleks boisk 
„Orlik”. Są warunki ku temu, aby w 2010 roku taki sam powstał w Mroczkowie. 
W pozostałych szkołach będzie się starał o pieniądze w Ministerstwie Sportu na 
budowę boisk wielofunkcyjnych. RównieŜ starania poczyni w kierunku budowy 
sali gimnastycznej w BliŜynie by zadanie to wprowadzić na listę wojewódzką. 
Wójt poruszył takŜe sprawę podejścia nauczycieli do pracy. W małych szkołach 
jest większe zainteresowanie biorąc chociaŜby pod uwagę organizowane 
konkursy. Przykładem są konkursy ekologiczne. W mniemaniu niektórych 
nauczycieli szkoła jest po to by dawać etaty a zdaniem Wójta nauczyciel jest po 
to by uczyć. Wójt nie ingeruje w dobór kadry nauczycielskiej i nie rozdaje 
etatów szkole. To dyrektorzy mają decydujący głos w sprawie zatrudnienia. 
Wójt kończąc swoje wystąpienie stwierdził, Ŝe mimo zgłoszonych uwag mamy 
dobrych dyrektorów i dobre szkoły. Podziękował dyrektorom za współpracę, 
którą sobie bardzo ceni i Ŝyczył udanych wakacji.  
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /15 głosów za/ przyjęcie 
informacji z działalności szkół za miniony rok szkolny 2008/2009. 
Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji opuścili radni: ElŜbieta Karpińska  
i Jarosław Bednarz.  
Ad. 7 
Informację na temat działalności  i gospodarki finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie w roku 2008 przedstawiła 
Pani Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor SP ZOZ /informacja w załączeniu/. 
Pani Dyrektor dodała, Ŝe placówka w BliŜynie stała się słynna w całej okolicy 
dzięki wykonanym pracom remontowym i modernizacyjnym. Zadowoleni są 
przede wszystkim pacjenci, którzy z przyjemnością oczekują na wizytę  
u lekarza. Pani Dyrektor przedstawiła równieŜ plany dotyczące 
rozdysponowania zysku. Zamierza zakupić aparaturę do poradni „K”, nowe 
wagi, aparaty do podglądu wnętrza zęba. JeŜeli uda się znaleźć osobę do obsługi 
aparatu USG to równieŜ zastanowi się nad jego zakupem pomimo, Ŝe to 
urządzenie szybko się „starzeje”. Odniosła się równieŜ do poruszonego tematu 
opieki medycznej w szkołach. Poinformowała, Ŝe ZOZ w BliŜynie jest jedyną 
placówką, która nie zrezygnowała z opieki pielęgniarskiej w szkołach. Dzięki 
temu dzieci są w 100% zaszczepione. Kończąc swoje wystąpienie Pani Dyrektor 
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podziękowała samorządowi za remont ośrodka, za wysiłek i włoŜony wkład 
finansowy. 
Stanowiska Komisji kolejno przedstawili: 
Pani Halina Fidor – Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  
i Socjalnych. Komisja analizując sprawozdanie z działalności Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie za 2008 rok pozytywnie 
oceniła tą działalność. Jedynie Komisja uwaŜa, Ŝe wypracowany zysk naleŜy 
przeznaczyć na poprawę stanu zdrowotności mieszkańców oraz na doposaŜenie 
aparatury medycznej w tym zakup aparatu USG z jednoczesnym zatrudnieniem 
osoby posiadającej uprawnienia do obsługi aparatu. 
Komisja pozytywnie opiniuje działalność merytoryczną jak równieŜ finansową 
SP ZOZ w BliŜynie za rok 2008. 
Pani Ewa Łukomska – Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja wnioskowała o ponowne 
rozwaŜenie zakupu aparatu USG łącznie z zatrudnieniem osoby do obsługi  
w ramach wypracowanego zysku. Poza powyŜszą uwagą Komisja nie wniosła 
zastrzeŜeń i pozytywnie zaopiniowała zarówno działalność merytoryczną  
SP ZOZ jak i finansową. 
Pan Jacek Krzepkowski – Komisji Rewizyjnej. Komisja popiera wnioski 
pozostałych Komisji w zakresie zakupu aparatu USG wraz z zatrudnieniem 
osoby do obsługi. Komisja prosiła o podanie planów związanych  
z zagospodarowaniem wypracowanego zysku. Poza powyŜszymi 
spostrzeŜeniami Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania i zaopiniowała je 
pozytywnie. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk pozytywnie ocenił działalność SP ZOZ. Pani Dyrektor 
wypracowała zysk w wysokości ponad 300tys.zł, dwukrotnie wyŜszy niŜ w roku 
poprzednim. Pieniądze te zamierza przeznaczyć na zakup aparatury medycznej. 
W ośrodku zdrowia nie zdarzają się przypadki nie przyjęcia pacjentów. Radny 
podziękował za pracę i starania Pani Dyrektor pozytywnie oceniając 
prowadzoną działalność. 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2008 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w BliŜynie odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik Gminy. 
Dyskusja 
Pani Anna Jaros-Urbaniak odnosząc się do badań USG uspokoiła co do 
długiego okresu oczekiwania na te badania. JeŜeli zachodzi pilna potrzeba 
wykonania badania USG to lekarz ma moŜliwość by to badanie zostało 
wykonane jeszcze tego samego dnia. Biorąc pod uwagę wydawanie skierowań 
na badania to są one wydawane jeŜeli tylko są potrzebne. Ponadto Pani Dyrektor 
uczuliła na posiadanie waŜnych dokumentów ubezpieczeniowych przy 
rejestrowaniu się do lekarza. Ubezpieczenie waŜne jest tylko 30 dni. Pacjent bez 
waŜnego dokumentu nie będzie przyjmowany poniewaŜ zdarzają się sytuacje, Ŝe 
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fundusz przysyła rachunki za leki. Mimo trudności finansowych innych 
placówek ośrodek wypracował zysk. Jednak nadciągający kryzys moŜe 
zwiększyć bezrobocie. Ośrodek moŜe dostać mniejsze kontrakty na rok 
przyszły. Dlatego wypracowany zysk naleŜy rozdysponować z rozmysłem ale 
pieniądze w zamyśle są juŜ na coś przeznaczone. Pani doktor chciałaby 
utrzymać standard obsługi pacjentów na dotychczasowym poziomie.  
Pani Ewa Łukomska uwaŜa, Ŝe ośrodek po remoncie wygląda pięknie ale 
naleŜałoby się zastanowić nad zatrudnieniem lekarzy specjalistów np. 
kardiologa czy okulisty. Stomatologia nie ujmując nikomu fachowości równieŜ 
kuleje w BliŜynie. Na posiedzeniu Komisji rozwaŜana była sprawa adaptacji 
góry choćby pod wynajęcie pomieszczeń na gabinety lekarskie. Pani Ewa 
Łukomska wyraziła zadowolenie z planowanego zakupu aparatury medycznej 
ale przy tym namawiała do zakupu aparatu USG po to, by badania wykonywać 
na miejscu i szybciej bo czasami czas oczekiwania na badanie dochodzi nawet 
do trzech miesięcy. 
Pani Anna Jaros-Urbaniak zaprzeczyła tak długiemu oczekiwaniu na badania. 
RównieŜ zatrudnienie lekarza specjalisty np. kardiologa czy okulisty wiąŜe się  
z zawarciem umowy na takie usługi z Funduszem Zdrowia. Ponadto poradnie 
naleŜy wyposaŜyć w odpowiedni sprzęt np. w poradni kardiologicznej powinna 
być aparatura do wykonywania echa serca, holter, RTG. MoŜna to zakupić ale 
fundusz moŜe uznać, Ŝe pacjenci mogą być obsłuŜeni przez poradnie w innych 
miastach. Dlatego pewne sprawy nie zawsze mogą zostać zrealizowane bo  
w głównej mierze zaleŜą one od struktury i uwarunkowań obowiązujących  
w kraju. 
Pani Ewa Łukomska uwaŜa, Ŝe zakup sprzętu wiąŜe się z pewnymi wydatkami 
ale na pewno wykonywanie badań odbywałoby się znacznie szybciej. Pewne 
działania w kraju zdaniem radnej zmierzają ku prywatyzacji. 
Pani Anna Jaros-Urbaniak uwaŜa, Ŝe nawet przyjęcie lekarza specjalisty teŜ 
będzie wiązało się z pewnym okresem oczekiwania na przyjęcie. Prywatne 
placówki teŜ obowiązują umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia. 
Pan Ryszard Olejarz poparł wypowiedź Pani doktor odnośnie okresu 
oczekiwania na wizyty u lekarzy specjalistów opierając się na swoim 
przykładzie. JeŜeli jest nagły przypadek to pacjent jest natychmiast 
przyjmowany w poradni czy na oddział a jeŜeli tylko moŜe poczekać to 
oczekuje w wyznaczonej kolejce.  
Pani Anna LeŜańska odniosła się do sprawy ubezpieczeń i aktualnych wpisów 
w ksiąŜeczkach zdrowia podając przykład bezrobotnych którzy nie podpisują się 
z lenistwa w Biurze Pracy, przez co nie mają aktualnego ubezpieczenia czy teŜ 
nie mogą zostać zatrudnieni w grupie interwencyjnej a Ŝądań mają wiele. 
Przewodnicząca podziękowała Pani Dyrektor i pracownikom za pracę i dbałość 
o opiekę zdrowotną w naszej gminie a w szczególności za wypracowany zysk. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /13 głosów za/ podjęcie 
Uchwały Nr XXV/161/2009 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
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finansowego za rok 2008 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Bli Ŝynie. 
Ad. 8 
Informację na temat działalności i gospodarki finansowej Gminnego Ośrodka 
Kultury w BliŜynie w roku 2008 przedstawiła Pani Katarzyna Skarus – 
Dyrektor GOK /informacja w załączeniu/. 
Pani Dyrektor przedstawiła równieŜ propozycje, które przygotował GOK na 
wakacje. Podziękowała Wójtowi, Radzie Gminy, dyrektorom szkół za 
współpracę, dzięki której udało się zorganizować wiele imprez kulturalnych. 
Stanowiska Komisji kolejno przedstawili: 
1. Pani Halina Fidor – Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych. Komisja dokonała analizy sprawozdania z działalności 
Gminnego Ośrodka Kultury za 2008 rok przy udziale Pani Katarzyny Skarus 
– Dyrektora GOK w BliŜynie. Komisja stwierdziła, Ŝe GOK prowadzi 
róŜnorodne formy działalności, które zaspakajają potrzeby kulturalne 
mieszkańców. Komisja wnioskowała o poczynienie starań mających na celu 
wykupienie przez gminę gruntów po byłym kinie i po byłym przedszkolu 
tzw. gruntów zespołu podedworskiego przylegających do Zameczku. 
Komisja ponownie przypomniała o zakupie i montaŜu tablicy ogłoszeniowej 
dzięki której informacje o organizowanych imprezach kulturalnych dotrą do 
szerszego kręgu społeczeństwa jak równieŜ uniknie się umieszczania 
ogłoszeń w niewłaściwych miejscach.  Komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z działalności merytorycznej jak równieŜ finansowej GOK. 

2. Pani Ewa Łukomska – Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja wniosła o poczynienie takich 
starań aby w przyszłości nie występowała strata lecz ośrodek wypracował 
zyski. Poza powyŜszą uwagą Komisja nie wniosła zastrzeŜeń i pozytywnie 
zaopiniowała zarówno działalność merytoryczną jak i finansową GOK. 

3. Pan Jacek Krzepkowski – Komisji Rewizyjnej. Komisja dokonała 
sprawdzenia realizacji zaleceń pokontrolnych z kontroli  przeprowadzonej  
w 2008 roku w Gminnym Ośrodku Kultury w BliŜynie i stwierdziła, Ŝe 
zalecenia zostały wykonane i są wprowadzone do bieŜącej realizacji. 
Ponadto widoczna jest dbałość o estetykę obiektu i mienie znajdujące się  
w placówce. RównieŜ działalność kulturalna prowadzona przez ośrodek 
widoczna jest na zewnątrz. 

Dyskusja 
Pani Aleksandra Milanowska podziękował Pani Dyrektor GOK za 
wypoŜyczanie sprzętu nagłaśniającego na spotkania integracyjne w Brześciu. 
Nawiązując do organizowanych imprez kulturalnych przez GOK Pan Jerzy 
Rams zwrócił się radnych i sołtysów o szersze propagowanie tych uroczystości 
w terenie i osobisty udział. Jest częstym uczestnikiem uroczystości i uwaŜa, Ŝe 
powinna uczestniczyć w nich większa liczba osób by tą pracę ośrodka kultury 
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docenić. Naprawdę wiele się dzieje i starania osób tam pracujących i Pani 
Dyrektor zasługują na pochwałę. 
Pani Aleksandra Milanowska podała przykład zorganizowania imprezy  
z okazji Dnia Dziecka w Wołowie. Uczestniczyli w niej równieŜ dzieci  
i mieszkańcy Brześcia. Tak naprawdę wiele zaleŜy od zorganizowania  
i zachęcenia mieszkańców do uczestnictwa.  
Pani Anna LeŜańska uwaŜa, Ŝe działalność kulturalna rozszerza się na 
sołectwa. JeŜeli mieszkańcy odbiorą swój udział w uroczystościach za mile 
widziany to będzie to zachętą do dalszego uczestnictwa. Przykładem jest Klub 
Seniora w BliŜynie. 
Pani Katarzyna Skarus wyjaśniła przyczyny powstania straty a wynika ona  
z amortyzacji środków trwałych. 
Pani Anna LeŜańska podziękowała Pani Dyrektor i pracownikom GOK za 
zaangaŜowanie i duŜy wkład pracy przy organizowaniu róŜnych uroczystości. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /13 głosów za/ podjęcie 
Uchwały Nr XXV/162/2009 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2008 Gminnego Ośrodka Kultury w Bli Ŝynie. 
Ad.9  
a/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyraŜenia zgody na 
wyodrębnienie w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki 
odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe ustawa jest dobrym rozwiązaniem bo daje 
sołectwom moŜliwość zrealizowania drobnych zadań. Do 30 września naleŜy 
złoŜyć potrzeby. Wójt moŜe zwiększyć środki dla sołectw jeŜeli fundusz się 
sprawdzi. 
Wójt stwierdził, Ŝe sołtysi są raczej zadowoleni z uruchomienia funduszu 
sołeckiego. Pieniądze te mogą być przeznaczone na drobne rzeczy np. poprawę 
estetyki danej miejscowości, tworzenie placów zabaw, montaŜ progów 
zwalniających. Wójt sądzi, Ŝe dzięki tym pieniądzom zwiększy się aktywność 
mieszkańców i zostaną one dobrze wykorzystane. 
Pani Anna LeŜańska dodała, Ŝe sołtysi i rady sołeckie na pewno zostaną 
przeszkoleni poniewaŜ gospodarowanie środkami to duŜa odpowiedzialność. 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała, czy fundusz sołecki moŜna 
przeznaczyć na budowę sali spotkań - świetlicy w Brześciu. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe środki z funduszu sołeckiego nie są 
pieniędzmi na twarde projekty. JeŜeli sołectwo napisze taki program to fundusz 
sołecki moŜe potraktować jako wkład własny. 
Wójt dodał, Ŝe mieszkańcy będą decydować na co przeznaczyć pieniądze. 
Środki te mogą być przeznaczone jako tzw. „wkład własny” podczas ubiegania 
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się o dofinansowanie z innych źródeł np. Programu Odnowy Wsi czy Leader ale 
moŜe to mieć miejsce dopiero w przyszłym roku. Kilka sołectw zwróciło się  
o uchwalenie programów odnowy wsi. Są pieniądze na szkolenia w tym zakresie 
dla liderów grup opracowujących programy. 
Pani Beata śak zapytała, czy fundusz sołecki będzie liczony od ilości 
mieszkańców zamieszkałych w sołectwie. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe taki właśnie będzie przelicznik. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /13 głosów za/ podjęcie 
Uchwały Nr XXV/163/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie  
w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
b/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia projektu 
systemowego pn. „Zmień swoje Ŝycie” realizowanego przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w BliŜynie w latach 2009-2013 odczytała Pani Barbara 
Stachera – Sekretarz Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pani Zofia Nowak poinformowała, Ŝe projekt „Zmień swoje Ŝycie” jest 
kontynuacją projektu z roku 2008, który teraz będzie aneksowany. Zmianie 
uległ tytuł projektu, zastąpiono go krótszym zapisem. Na rok bieŜący dokonano 
juŜ rekrutacji beneficjentów i wkrótce rozpoczną się szkolenia. Programem 
objętych zostanie 15 osób: 5 uczących się w wieku 18-25 lat oraz 10 osób 
bezrobotnych w wieku 20-40 lat. 
Pani Beata śak – koordynator projektu dodała, Ŝe realizacja programu „Zmień 
swoje Ŝycie” ma trzy zakresy działalności: aktywizację zawodową, społeczną  
i edukacyjną. W ramach działań edukacyjnych przeprowadzone zostaną kursy 
zawodowe m.in. kurs prawa jazdy, kucharz-kelner, wózki jezdniowe, 
kosmetyczka, sprzedawca. W ubiegłym roku beneficjentom sfinansowano po 
dwa kursy. W roku bieŜącym planuje się to samo ale nie wiadomo jak pozwolą 
na to środki. Kursy organizowane są według potrzeb beneficjentów. JeŜeli grupa 
osób na określony kurs jest zbyt mała to takie osoby zostają przyłączone do 
innych grup np. ze SkarŜyska. Osoby bezrobotne, które wchodzą do projektu  
i  kończą kontrakty socjalne są w pierwszej kolejności objęte działalnością Biura 
Pracy. Celem projektu jest to, aby nie była to pomoc w próŜnię. NaleŜy przy 
tym podkreślić, Ŝe osoby które ukończyły kursy w ubiegłym roku obecnie nie 
korzystają z pomocy społecznej. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXV/164/2009  
w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego pn. „Zmień swoje Ŝycie” 
realizowanego przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w BliŜynie  
w latach 2009-2013. 
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c/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie gminy na rok 2009 odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik 
Gminy. 
Odczytała równieŜ autopoprawki Wójta z dnia 5 czerwca 2009r. zawarte  
w piśmie znak: FNB.3012/2/09.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Ze względu na brak chętnych do dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła do 
głosowania autopoprawek Wójta do projektu uchwały z dnia 29 maja 2009r.: 
1. W załączniku Nr 1 – Dochody budŜetu gminy na 2009 rok wprowadza się  
w tabeli po stronie zwiększeń: 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 – Pozostała działalność,  
§ 0960 – Otrzymane spadki, zapisy i darowizny w postaci pienięŜnej z kwotą 
5.003zł oraz § 2710 – Wpływy z tytułu pomocy finansowej udzielanej między 
jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań 
bieŜących z kwotą 20.000zł – za przyjęciem tej zmiany radni opowiedzieli się 
jednogłośnie /13 głosów za/, 
2. W załączniku Nr 1 – Dochody budŜetu gminy na 2009 rok wprowadza się  
w tabeli po stronie zwiększeń: 
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90015 – 
Oświetlenie ulic, placów i dróg, § 0970 – Wpływy z róŜnych dochodów z kwotą 
2.465zł – zmiany te radni przyjęli jednogłośnie /13 głosów za/,  
3. W załączniku Nr 2 – Wydatki budŜetu gminy na 2009 rok wprowadza się  
w tabeli po stronie zwiększeń: 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 – Pozostała działalność,  
§ 4270 – Zakup usług remontowych z kwotą 25.380zł – radni jednogłośnie 
przyjęli zmiany /13 głosów za/, 
4. W załączniku Nr 2 – Wydatki budŜetu gminy na 2009 rok wprowadza się  
w tabeli po stronie zwiększeń: 
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90015 – 
Oświetlenie ulic, placów i dróg, § 4270 – Zakup usług remontowych z kwotą 
2.088zł – zmiany te zostały jednogłośnie przyjęte /13 głosów za/. 
W związku z przyjęciem powyŜszych zmian rozszerza się treść uzasadnienia do 
projektu uchwały o następującą treść: 
„Zmian w dochodach i wydatkach w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo 
dokonuje się w związku z otrzymaniem pomocy finansowej w wysokości 
20.000zł z Urzędu Marszałkowskiego w ramach Programu Odnowy Wsi oraz 
udziału własnego w wysokości 5.003zł Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Nad 
Kuźniczką na realizację projektu „Ocalić od zapomnienia – Utworzenie Izby 
Regionalnej”. Wprowadza się dodatkowe dochody w kwocie 2.465zł z tytułu 
odszkodowania z PZU za zniszczenie lampy oświetleniowej, które przeznacza 
się częściowo na nadzór inwestorski przy realizacji projektu prowadzonego 
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przez Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Nad Kuźniczką w kwocie 465zł oraz na 
remont oświetlenia ulicznego w kwocie 2.000zł.” 
Za rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜej odczytaną przez Przewodniczącą 
Rady treść radni opowiedzieli się jednogłośnie /13 głosów za/. 
Przewodnicząca Rady dodała, Ŝe przyjętą treść uzasadnienia wprowadza się 
przed zmianami dotyczącymi wydatków. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXV/165/2009  
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2009 wraz  
z przyjętymi zmianami.  
Ad. 10 
Przewodnicząca Rady poinformowała o nadesłanym rozstrzygnięciu 
nadzorczym Wojewody Świętokrzyskiego w sprawie uwag do uchwały 
dotyczącej wprowadzenia regulaminu wynagrodzenia dla nauczycieli. Dodała, 
Ŝe radni zapoznali się z treścią rozstrzygnięcia na komisjach Rady . Zostało ono 
równieŜ skierowane do Wójta Gminy w celu podjęcia stosownych działań 
prawnych. 
Ad. 11 
Obrady sesji trwały od godz.915 do godz.1420. 
Sesję zamknęła Przewodnicząca Rady dziękując wszystkim za udział. 
 
Protokólant 
 
Anna Kowalik 


